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Bemærkninger til møde i Skole og Børneudvalget 
den 10. januar 2023 

  

Ad sag nr. 5: Styrelsesvedtægt for Specialbørnehaven 
Bjerget 

Handicaprådet sætter pris på, at forvaltningen har taget forældrebestyrelsens 

bemærkning om, at kommunen yder tilskud til forældrebetalingen til efterretning.  

 

Handicaprådet anerkender forvaltningens ønske om at tilskynde forældre/andre med 

valgret/valgbarhed til at deltage i møderne, men skal opfordre til at genoverveje 

indstillingen. Som alternativ til muligheden for at stemme ved fuldmagt kan det således 

overvejes, hvorledes Bjerget kan bistå med pasning af børnene i forbindelse med 

valgmøderne. 

  

Ad sag nr. 6: Sagsbehandlingsfrister på det sociale område 
i Skole og børn 

De foreslåede sagsbehandlingstider på generelt 4-8 uger er rimelige. Der skal dog 

anmodes om en orientering på Handicaprådets møde med Udvalget under dagsordenens 

punkt 2 om årsagen til den lange frist på 6 måneder på ansøgninger efter § 32 a om 

hjemmetræning i hjemmet. Derudover finder Handicaprådet det er vigtigt, at der 

fastsættes et endeligt loft over sagsbehandlingstiden, så afgørelser ikke kan udskydes 

gentagne gange. 

  

Ad sag nr. 7: Ny vederlagsmodel for plejefamilier 

Handicaprådet har noteret sig forvaltningens understregning af, at børn/unge med 

handicap, som ikke kan støttes i hjemmet, typisk anbringes på en specialiseret institution 

og derfor ikke er relevant for denne fem-trins gennemsnitsmodel, er lægges op til. 

Handicaprådet skal dog på fællesmødet under dagsordenens punkt 2 anmode om en 

orientering om situationen for børn/unge med udviklingsforstyrrelser, psykiske 

udfordringer og børn/unge med fysisk handicap/udviklingshandicap. 

  

Handicaprådet har forståelse for ønsket om hensynet til plejefamiliernes økonomi på 

længere sigt ved indførelse af gennemsnitsmodellen, hvorved der ikke tilskyndes til at 

modvirke barnets udvikling. Handicaprådet finder imidlertid, der er behov at præcisere 

behovet for revurdering af, om der er opstået yderligere udfordringer. Stofmisbrug hos 

teenagere vil for eksempel næppe have været et erkendt problem i seks- eller tre-

årsalderen.  

  

Det fremgår af sagsfremstillingen, at Plejefamiliernes Landsforening har været 

inddraget i KLs udarbejdelse af gennemsnitsmodellen. Det fremgår imidlertid ikke, om 

PLF og SL anbefaler modellen. Det fremgår endvidere, at PLF ikke deltog i det møde 
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Roskilde Kommune har afholdt, hvor under 30 pct. af de aktuelle plejefamilier deltog. 

Hvad var årsagen til dette? Det anføres videre, at ”flere” på mødet var positive overfor 

gennemsnitsmodellen. Det fremgår imidlertid ikke, om der hermed var tale om en 

entydig eller overvejende opbakning til modellen. 

  

Det fremgår, at sagen ikke har bevillingsmæssige konsekvenser i 2022 og 2023. Men 

hvad er konsekvenserne, såfremt det ikke specificerede antal plejefamilier, som vil blive 

sat ned i ydelse, beslutter sig for at opsige aftalen? Herunder både de økonomiske for 

Roskilde Kommune og de menneskelige konsekvenser for de pågældende børn/unge. 

  

Ad sag nr. 9: Indsatser i forhold til rekruttering og 
fastholdelse i Roskilde Kommune 

Dette område er også særdeles vigtigt for handicapområdet. Vi skal derfor anmode om, at 

sagen sættes på dagsordenen til kommende møde i Handicaprådet. 

  

Ad sag nr. 11: Orientering om arbejdet med 
aflastningstilbud i Roskilde Kommune 

Orienteringen om arbejdet med aflastningstilbuddet på Bjerget giver en nøgtern 

økonomisk vurdering. Handicaprådet skal anmode om en tilbagemelding i forhold til, 

hvordan det midlertidige aflastningstilbud har fungeret i praksis, herunder de 

bekymringer, der på forhånd blev rejst fra forældrebestyrelsen på Bjerget. 

 


